

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix - Travail - Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTERE DE LA DEFENSE



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace - Work - Fatherland

PRESIDENCY OF THE REPUBLIC

MINISTRY OF DEFENCE

Yaounde, le 29 JAN 2026

N° 000482 /DV/MINDEF/024/4

COMMUNIQUE RADIO-PRESSE

LE MINISTRE DELEGUE A LA PRESIDENCE CHARGE DE LA DEFENSE COMMUNIQUE :

Il est porté à la connaissance des jeunes Camerounais des deux sexes, désireux de faire carrière dans les Forces de Défense, qu'un concours de préselection pour l'admission à l'Ecole du Service de Santé des Armées de Lomé (ESSAL) au Togo, est ouvert au centre unique de Yaoundé, **le samedi 14 février 2026** selon les modalités ci-après :

A – CONDITIONS A REMPLIR

- Etre de nationalité camerounaise ;
- être célibataire sans enfant à charge ;
- jouir de ses droits civiques ;
- être indemne de toute maladie infectieuse ;
- être reconnu apte par un médecin militaire ;
- maîtriser la langue française ;
- être âgé de 18 ans au moins et de 21 ans au plus (être né entre le 31 décembre 2005 et le 1^{er} janvier 2008) ;
- être titulaire du baccalauréat des séries C ou D datant de moins d'un (01) an (session 2025) ou être régulièrement inscrit(e) en terminale C ou D pour le compte de l'année académique 2025-2026 ;
- avoir obtenu au probatoire (pour les élèves de terminales) ou au baccalauréat (pour les bacheliers), les moyennes ci-dessous :

- Français :

supérieure ou égale à 10/20;

- Physique - Chimie :

supérieure ou égale à 12/20;

- Mathématiques :

supérieure ou égale à 12/20;

- Sciences de la vie et de la terre :

supérieure ou égale à 12/20;

- avoir au moins la mention "assez-bien" au diplôme de candidature.

B – COMPOSITION DU DOSSIER DE CANDIDATURE

- 01 enveloppe format A4 timbrée à 1500 francs CFA, portant les renseignements manuscrits ci-après : nom et prénoms, date et lieu de naissance, numéro de téléphone et adresse complète du candidat;
- 01 demande manuscrite timbrée à 1500 francs CFA adressée à Monsieur le Ministre Délégué à la Présidence Chargé de la Défense ;
- 01 photocopie certifiée conforme de l'acte de naissance ;
- 01 photocopie certifiée conforme du probatoire pour les candidats régulièrement inscrits en terminale C ou D avec le relevé de notes de l'année d'obtention du diplôme ;
- 01 photocopie certifiée conforme du baccalauréat (session 2025) et du relevé de notes ;
- 01 certificat de scolarité ;
- 01 curriculum vitae ;
- 01 certificat de nationalité délivré par une autorité compétente (magistrat) ;
- 01 extrait de casier judiciaire, bulletin N°3 datant de moins de 3 mois délivré par une autorité compétente (magistrat) ;
- 01 chemise cartonnée ;
- 01 fiche de renseignement à retirer à la Direction des Ressources Humaines lors du dépôt du dossier ;
- 01 demi carte photo 4x4 en couleur sur fond blanc sans coiffure.

Les candidats verseront une somme de **20 000 (vingt mille) Francs CFA contre reçu**, à la Direction des Ressources Humaines du Ministère de la Défense, représentant les frais du concours.

C – EPREUVES ECRITES DE PRESELECTION

Les épreuves écrites de présélection auront lieu **le samedi 14 février 2026** au Centre d'Instruction des Spécialistes des Armées (CISA). L'appel des candidats se fera de 07H00 à 07H25 minutes.

Les dossiers complets de candidature seront reçus à la Direction des Ressources Humaines du Ministère de la Défense jusqu'au **jeudi 12 février 2026 à 15h30./-**

Le Ministre Délégué à la Présidence
Chargé de la Défense



BETI ASSOMO Joseph

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTERE DE LA DEFENSE



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

PRESIDENCY OF THE REPUBLIC

MINISTRY OF DEFENCE

Yaounde, **29 JAN 2026**

No. **000482** /DV/MINDEF/024/4

RADIO-PRESS RELEASE

THE MINISTER DELEGATE AT THE PRESIDENCY IN CHARGE OF DEFENCE HEREBY INFORMS:

Young Cameroonians of both sexes who wish to pursue a career in the Defence Forces that a competitive pre-selection examination for admission to the Lome Army Health Service School (ESSAL) in Togo, shall be organised on **Saturday, 14 February 2026** at the unique examination centre of Yaounde, in accordance with the following terms and conditions:

A – CONDITIONS TO BE FULFILLED

- Be of Cameroonian nationality;
- Be single without dependent children;
- Enjoy full civil rights;
- Be free from any infectious disease;
- Be declared physically fit by a military doctor;
- Have a good command of the French language;
- Be at least 18 years old and at most 21 years old (that is, should be born between 31st December 2005 and 1st January 2008);
- Be holder of a *Baccalauréat* (C or D) obtained less than 01 year ago (2025 session) or be regularly enrolled in final year C or D for the 2025-2026 academic year;
- Should have obtained the averages below in the *Probatoire* (for final-year students) or the *Baccalauréat* (for high school graduates):
 - French:
Higher than or equal to 10/20;
 - Physics - Chemistry:
Higher than or equal to 12/20;
 - Mathematics:
Higher than or equal to 12/20;
 - Life and Earth Sciences:
Higher than or equal to 12/20;
- **Have at least a "fairly good" grade on the application certificate.**

B – CONSTITUTION OF APPLICATION FILE

- An A4 envelope with a 1,500 CFA francs stamp, bearing the following handwritten information: full name, date and place of birth, telephone number and full address of the candidate;
- A handwritten application bearing a 1,500 CFA francs stamp addressed to the Minister Delegate at the Presidency in charge of Defence;
- A certified true copy of birth certificate;
- A certified true copy of the *Probatoire* certificate for candidates regularly enrolled in final year C or D with the transcript of the year in which the certificate was obtained;
- A certified true copy of the *Baccalauréat* certificate (2025 session) for *Baccalauréat* holders with the transcript;
- A school attendance certificate;
- A curriculum vitae;
- A certificate of nationality issued by a competent authority (magistrate);
- A certificate of non-conviction not older than 03 months, issued by a competent authority (magistrate);
- A cardboard folder;
- An information sheet to be obtained from the Department of Human Resources when submitting the application file;
- A 4x4 colour passport-size photograph on a white background without headwear .

Candidates shall pay a sum of **20,000 (twenty thousand) CFA francs against receipt**, to the Department of Human Resources of the Ministry of Defence, representing the examination fees.

C – PRE-SELECTION WRITTEN TESTS

The pre-selection written tests shall take place on Saturday **14 February 2026** at the Armed Forces Specialists Training Centre (CISA). Roll call shall be conducted from 7:00 a.m. to 7:25 a.m.

Complete application files should be submitted to the Department of Human Resources of the Ministry of Defence on or before **Thursday, 12 February 2026 at 3:30 p.m./-**

The Minister Delegate at the Presidency
in charge of Defence



BETI ASSOMO Joseph